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Oenuncienque 
volen beure el 
monument al 
músic Francesc 
Mas Ros de Caldes 

DdeG 
Caldes de Malavella.— Jau

me Mas, fill del compositor de 
sardanes Francesc Mas Ros de 
Caldes de Malavella, ha assegu
rat que l'Ajuntament té la inten
ció de retirar el monument dedi
cat ai seu pare que hi ha en una 
plaça de la localitat. Segons 
Jaume Mas, «en el projecte de 
remodelatge de la plaça Fran
cesc Mas Ros no es contem
pla que hi cont inuï havent el 
monument del meu pare, i 
l 'alcalde. Lluís Comalada, ha 
decidit sotmetre la seva reti
rada a la voluntat dels veïns». 

Tammateix, Jaume Mas en
cara no s'atreveix a assegurar 
que finalment el monument al 
seu pare serà retirat de la plaça 
on està emplaçat «perquè el 
cost d'aquest trasllat aniria al 
seu càrrec, i a més dels tretze 
veïns molts estan a favor que 
el monument continuï allí on 
és». Mas ha explicat també que 
si finalment es procedeix a treu
re el monument al compositor 
de sarnades Francesc Mas Ros 
ell es desempadronarà de Cal
des de Malavella i s'endurà tota 
l'obra del seu pare a un altre 
municipi, «ja que m'ho han de
manat llocs com Sils o la ma
teixa Generalitat. En un prin
cipi —va afegir Jaume Mas— 
tenia la intenció de donar-ho 
to t a Caldes, però si cont i 
nuen així, m'ho enduré». 

El fill del músics Francesc Mas 
Ros considera que és «il·lògic 
que primer l'alcalde volgués 
fer un monument al meu pare 
i ara que hi és el vulgui treure. 
Això em fa sospitar que no
més ho va fer per aconseguir 
més vots amb vistes a les últi
mes eleccions». 

L'alcalde de Caldes de Mala
vella, Lluís Comalada, no va po
der respondre aquestes críti
ques ni donar el seu punt de 
vista sobre la problemàtica, per
què a hores de tancar aquesta 
edició encara no se l'havia po
gut localitzar ni al seu domicili 
particular, ni a l'j^juntament ni al 
seu lloc de treball. 

Opina que ralcaide Tha decretat per «tapar algunes irregularitats» 

CiU de Begur crítica el tancament 
de les pedreres Nueva I Miramar 

LLU Is POCH 
Begur— El.grup municipal de 

Convergència i Unió (CiU), a l'opo
sició a l'Ajuntament de Begur, con
sidera que l'alcalde, el socialista 
Carles Alsina, ha obrat «maliciosa
ment» en decretar la paralització 
de les pedreres Nueva i Miramar. 
CiU explica que amb aquesta mesu
ra «s'han volgut tapar les irregu
laritats que ha comès l'equip de 
govern en permetre l 'explotació 
de la pedrera Susanna». L'Ajunta
ment de Begur va ratificar, en el 
darrer ple municipal, els decrets 
que ordenen paralitzar les pedreres 
Nueva i Miramar per no disposar de 
la corresponent llicència d'extrac
ció, alhora que va acordar informar 
desfavorablement el projecte de le
galització de la pedrera Puig Brocà, 
situada dins el terme de Regencós 
però en els límits amb Begur. 
Aquesta pedrera, l'explota actual
ment l'empresa Cantera Aridos 
Puig Brocà i, segons l'Ajuntament 
de Begur, «el seu projecte de le
galització té moltes irregularitats 
t a n t a n i v e l l t è c n i c c o m 
administrat iu». 

Així mateix, l'Ajuntament posarà 
en coneixement del jutjat de la Bis
bal, i en el decurs dels propers dies, 
la situació actual d'aquestes tres 
pedreres. En el cas de la Nueva i la 
Miramar, per denunciar que no 
s'han parat les extraccions tot i el 
decret de paralització i, en la de 
Puig Brocà, per si les seves activi
tats fossin susceptibles d'algun de
licte. L portaveu del grup de CiU, 
Trinitat Neras, va argumentar que 
« l ' a l ca lde n o m é s ha e m p r è s 
aquestes accions per protegir-se 
de les irregularitats que ha co
mès, perquè no és lògic que els 
propietaris de les pedreres hagin 
de legalitzar a corre-cuita la seva 
situació quan, per exemple la Su
sanna, ha estat funcionant mol t 
de temps, amb massives extrac
cions de material que han causat 
un dany irreparable». 

Com es recordarà, l'Ajuntament 
de Begur i l'empresa Movitesa, que 
explota la pedrera Susanna, van 
signar un conveni aprovat el febrer 
de l'any passat, que preveia la pro-

Carles Alsina i Trinitat Neras. 

gressiva desaparició de les extrac
cions i tirar endavant un projecte de 
restauració de les zones afectades. 

Precisament, en el darrer ple mu
nicipal, l'equip de govern va apro
var un informe segons el qual les 
extraccions ja han acabat i s'ha 
començat la fase de recuperació 
dels terrenys. No cal oblidar però, 
que la Generalitat ha mantingut 
sempre que les extraccions que es 
feien en aquesta pedrera eran il·le
gals i va demanar, en repetides oca
sions, la paralització de l'explota
ció, petició que no ha estat atesa 
per l'Ajuntament. 

Finalment, i a través de la denún
cia d'un particular, el jutjat de la 
Bisbal ha inculpat de prevaricació 
els integrants de l'equip de govern 
socialista de l'anterior mandat per 
haver comès una il·legalitat en 
aprovar aquest conveni. L'alcalde, 
Carles Alsina, ha explicat que 
«amb aquest t ipus de conveni 
només es vol donar compl iment 
a allò que disposa el pla general, 
que és, ni més ni menys, no con
cedir llicències extractives noves 
i restaurar la realitat física de les 
explotacions ja existents». 

Segons l'alcalde de Begur, «la 

L'alcalde de Banyoles ha acordat amb CiU desbloquejar obres olímpiques 

Solana diu que si li han de presentar 
una moció de censura, «que s'afanyin» 

LLUÍS HOSTENCH 

Banyoles.— L'alcalde de Banyo
les, Joan Solana, ha manifestat que 
si els grups de l'oposició volen pre
sentar una moció de censura contra 
el l , «que s ' a f any i n , perquè a 
aquest pas ni Prosolba (organis
me municipal que gestiona les 
obres olímpiques) ni l 'Ajuntament 
no t indran pressupostos munici
pals». Solana ha fet aquestes de
claracions desprès de la reunió que 
va mantenir dimarts a la nit amb 
representants dels altres grups mu
nicipals, i en la qual va arribar a un 
acord amb el portaveu de CiU, Pere 
Hernàndez, per desbloquejar les 
obres olímpiques que queden pen
dents a Banyoles. 

Solana va presentar un docu
ment de 12 punts que volia consen-
suar amb la resta de forces políti
q u e s , I al f i na l CiU es va 
comprometre a donar suport a deu 
d'aquests punts en el ple que l'A
juntament celebrarà el proper dia 
19. Després de la reunió l'alcalde va 
dir que la mateixa havia servit «com 
a mín im, perquè Prosolba pugui 
cont inuar amb una certa garantia 

les obres olímpiques. A ixò és sa
t is factor i , però el que ja no és tan 
satisfactori és que els pressupos
tos de l 'Ajuntament i de Prosolba 
depenguin de si es presenta o no 
la moció de censura». Com es deu 
recordar, l'Ajuntament no ha apro
vat aquests pressupostos ni diver
ses obres olímpiques per l'oposició 
dels grups de l'oposició, que tenen 
—en total— tres regidors més que 
l'equip de govern. 

Pla d i rector 

Per la seva part, Pere Hernàndez, 
portaveu de CWJ a l'Ajuntament de 
Banyoles, ja indicava abans de la 
reunió el suport del seu grup a al
guns dels temes plantejats per Joan 
Solana. En aquest sentit, Hernàn
dez assenyalava que «el nostre 
grup està d'acord, evidentment, 
amb alguns punts concrets, per
què estan absolutament v incu
lats amb el que en el seu dia va 
ser el pla director d'obres per a la 
c iutat de Banyoles, com a sub-
seu olímpica». El portaveu conver
gent també va assenyalar que hi ha 
punts, entre els plantejats per l'al

calde en la reunió, que depenen de 
subvencions d'altres organismes, o 
aspectes que CiU no considera tan 
u r g e n t s , i que « s ' h a u r a n 
d'estudiar». 

A partir de l'acord a què varen 
arribar dimarts a la nit l'alcalde de 
Banyoles i el portaveu convergent, 
la societat municipal Prosolba po
drà demanar el compte de crèdit de 
cent milions de pessetes que neces
sita per poder executar diverses 
obres olímpiques pendents. 

L'Ajuntament de Banyoles el for
men set regidors de la Plataforma 
Progressista (que governa a la ciu
tat), sis de CiU, un del PP, un 
d'ERC, un Independent i un de la 
CUP. 

La manca de majoria de l'equip 
de govern ha provocat en els dar
rers mesos que no es puguessin 
prendre diverses decisions, la qual 
cosa ha originat contactes entre les 
diverses forces polítiques per inten
tar formar una nova majoria estable 
al Consistori. 

Entre les opcions que es valoren 
es troba la presentació d'una moció 
de censura per part de l'oposició 
contra l'actual alcalde. 

llei ha de ser igyal per a to thom i 
per això la idea és que les pedre
res Nova i Miramar s'acull in a 
convenis similars al de la pedrera 
Susanna. De fet —va afegir Alsi
na— to t això formava part d 'un 
pla que s'havia d'anar desenvolu
pant poc a poc, però que els afers 
que s'estan suscitant ens obli
guen a accelerar». 

L'Ajuntament de Begur també ha 
sol·licitat als departaments de Polí
tica Territorial i Obres Públiques, 
Medi Ambient i Indústria i Energia 
de la Generalitat que participin en 
l'el.laboració d'aquests convenis 
«per assegurar-nos que no hi ha 
d'haver cap mena de problema». 
Segons Alsina, tot i això els propie
taris no semblen estar massa dispo
sat a acollir-se a aquests acords 
«perquè després de l 'embolic de 
la pedrera Susanna, no volem 
que passi el mateix amb nosal
tres», va explicar un d'ells. 

D'altra banda, la Generalitat ha 
estat requerida per l'Ajuntament de 
Begur perquè informi de la situació 
legal de totes les pedreres de la 
comarca, «per tenir la certesa que 
la llei s'aplica per igual», va asse
nyalar l'alcalde. 

L'Ajuntament de 
Uoret aprova una 
modificació del 
pressupost per la 
plaça Pere Torrent 

J . CAUPEISIA 
Lloret de Mar.— L'Ajunta

ment de Lloret de Mar va apro
var en el darrer ple municipal 
una modificació del crèdit de 
223 milions de pessetes que 
anaven destinats a la construc
ció de la plaça Pere Torrent. 
D'aquests, se n'utilitzaran 109 
per altres despeses, com són 
l'enllumenat públic de Lloret, 
l'adquisició d'un cotxe per la 
policia local o per la instal·lació 
d'un biotop marí, entre d'altres. 
El motiu pel qual s'ha fet la mo
dificació de pressupost ha estat 
perquè no hi havia prou temps 
material per tenir enllestida la 
plaça Pere Torrent abans de 
l'estiu, tal com estava fixat en 
un principi. L'aprovació d'a
questa modificació de pressu
post va ser aprovada, tot i el vot 
contrari de l'únic regidor del 
Partit Popular, Joan Martí, que 
va considerar que era massa di
ners destinar 24 milions de pes
setes —una altra de les partides 
que formen part dels 109 milions 
trets dels projectes de la plaça 
Pere Torrent— a l'avantprojecte 
de modificació del Parc de Can 
Xardó. 

La plaça Pere Torrent, i des
prés de la modificació, és previst 
que estigui acabada abans de la 
Setmana Santa de 1993, des
prés que les obres s'incloguin en 
els pressupostos de l'any vi
nent. En aquest sentit, la resta 
del pressupost que s'havia de 
destinar a aquestes obres i que 
no ha estat modificat es guarda
rà per quan pugui executar-se el 
projecte. L'Ajuntament de Llo
ret pretén, amb aquesta mesu
ra, prioritzar altres obres que 
considera importants per la po
blació i deixar per més endavant 
la urbanització de la plaça Pere 
Torrent, les obres de la qual 
encara continuarien a l'estiu 
amb la conseqüent molèstia que 
suposaria per als turistes. Com 
es deu recordar, el projecte d'a
questa plaça està inclòs en el pla 
endegat per l'Ajuntament amb 
l'objectiu de convertir Lloret en 
una localitat de serveis. 

C a m b r s h iperbàr ica i EI conseller d'Agrlcultura, Ramaderia i Pesca, 
Joan Vallvé, va presentar ahir la cambra hiperbàrica que s'instal·larà a 
l'hospital Josep Trueta de Girona per atendre els accidents disbàrics de 
natació subaquàtica. Aquesta cambra, segons Vallvé, «omple un buit a les 
comarques gironines, on fins ara els accidentats d'aquest tipus s'havien de 
traslladar a Barcelona o Perpinyà». De moment, la cambra es guarda en un 
magatzem que té el departament a Torre Mirona de Salt, fins que pugui ser 
instal·lada a l'hospital Josep Trueta, «la qual cosa serà abans de l'estiu», va 
assegurar el conseller. L'Associació d'activitats subaquàtiques feia ja 
temps que reclamava aquest equipament davant el gran nombre d'immer
sions que es fan a les illes Medes. A la fotografia, el director general de 
pesca marítima, Edelmir Salichs, davant de la cambra hiperbàrica, i el 
Conseller Vallvé, al seu interior. (Foto MARISA MORILLO). 
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